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pocuments received from Senior Consttble S. Hill, 
CIO. AFP, Canberra on 4 July 1986 

/a. 

~· 

4 Manilla folders marked "Diary of Morgan Ryan" 
containing photocopy documents. 
Photocopy NSW Police documents (Lowe/Shaw : attempt to 
influence Lewington) . 

Documents received from Detective Acting Sergeant B. knibbs, 
~CIB. Canberra, on 22 July 1986 

c. Age Tape Enquiry: 
~i) Original Running Sheets 

~ ii) Working File - Volume 1 

d. ~orean Immigration Enquiry: 
(i) Volume 1 

e. Rodney Groux Enquiry: 
_/(i) Original Running Sheets 

.Aii) Volume 1 - Original Statements 

./(iii) Volume 2 - " II 

vfiu) Volume 1 - Original Documents 
/cu) Volume 2 - " II 

v<ui) .. Volume 3 - " " 
v-(uii) Briefing Papers, Reports, Correspondence 

I 

Documents received from Superintendent F.C . Pimm, Commander 
Western Region, AfP. Perth on 24 July 1986 

../f. file marked "Moll Commodities Brief 111 

a/g. Leuer Arch Folder marked "Moll Commodities Brief 2 11 

,; 

1/'h. Situation Report by Det. Sen. Sgt. c. Netto 
(Quartermaine - Operation Edam} 

I I 



./(. Report of Independent Acountants Assisting Investigation 
(Operation Edam) 

\;'j. Braithwaite Report 
/' .........--~. Brief of Evidence - Moll : Conspiracy to Defraud 

-.,A.. file marked "Marshall-Wilson" containing various loose 
documents. 

vt{(. Fi le containing correspondence , reports relevant to, 
Murphy J. enquiries/operation Edam. 

Document received from Detective Chief Inspector A. Wells,_ 
S)ldnev. 

v1'i . Lever Arch folder containing documents relevant to the, 
Groux Enquiry. 



ALLEGATION NO. 15 

The Honourable Lionel Keith Murphy, on or about 20 April 1985, 

and whilst a Justice of the High Court of Australia. suppli.ed 

to PalTIE!la Whttt:y, s~1cretary to RodnE~Y Groux, photocopiE~s of 

diaries belonging to Clarence Briese, in order that further 

copies might be made and retained by Groux. The Judge knew 

that the copies which he had i n his possession had been made at 

a time when the d iaries had been subpoenaed by his legal 

advisers in or about June 1985, during the cours e of h:is trial 

before Cantor J'. and a jury in the Supreme Court of Ne1>.1 South 

Wales. The Judge also kn ew that Cantor J. had during the 

trial, ordered that the Judge's legal advi s ers could have 

access to the diaries, but had made no orde r authorising the 

diaries to be photocopied, or distributed to any person other 

than th e Judge or hi s legal advisers. 

It will be contended that this conduct by the Judge amounted to 

misbehaviour 11,Jithin the mc,1aning of s~~ct:i.on 72 of t:he 

Constitution in the following respec t -

Contempt of Court 

As such it constituted conduct. contrary to accepted standards 

of judicial behav iour. 

2902A 



"· ALLEGATION RE RODNEY GROUX 

ALLEGATION NO. 15 

Enquiries in this matter commenced on the week 

commencing Monday 21st July 1986 which included familiarisation 
of aspects involving the allegation. This allegation involves a 
number of witnesses who have been interviewed on a number of 

occasions by officers of the Australian Federal Police. 

Canberra 
relevant 

On Friday 1st August 

and we interviewed Mr 
time was employed by 

1986 Mr Myers and I were 

Tony 
the 

Luchetti , who at 
Minister of Sport 

in 

the 
and 

Recreation, Mr John Brown, as a consultant . Mr Luchetti stated 

that he went to Sydney with Mr Groux on the 21 August 1985- and 

was told by Mr Rodney Groux that they had been given a job to 

help Mr Justice Lionel Murphy in his current court proceedings. 

Mr Luchetti in fact was given copies of the Briese diaries by Mr 

Groux and was asked to submit a number of telephone numbers and 
to later enquire into who's telephone numbers those related to . 

He was not told who's diaries they were and he indictated to us 
that he thought that they must have been obtained by way of some 

legal procedure in the court. 

Mr Luchetti said that he thought twice at the t irne 

about the instructions given by Groux and he had better confirm 
their position as employees of Mr Brown in connection with 

helping Mr Murphy at the time. 

On the following Monday Mr Luchetti approached his 

superior Dr Klein, of the office of the Minister of Sport and 
Recreation and asked whether he or Mr Groux were working for Mr 

Murphy. Dr Klein stated to him "no" and that no such work 

should be carried out. 
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It is Mr Myers and my belief that this matter may 

indicate some breach of duty for a judge of the High Court in 

that he may have acquired certain material re the Briese diaries 

without proper authority of the court during his actual 
committal. 

0191M 

Mark Howard \. 

8 August 1986 
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MEMORANDUM 

On 28 July 1986 I spoke to N. Cowdery of Counsel who 

appeared for the DPP in the committal Proceedings and the two 

trials. 

A number of points of interest emerged. 

First, in relation to the McClelland perjury question, 

Cowdery told me that he and Callinan QC had spoken to Mcclelland 

shortly before the second trial in relation to rumours which had 

come to their attention via Richard Ackland of Justinian . These 

rumours were that Kristen Williamson had been told by Mcclelland 

that he had given untrue evidence at the first trial of Mr 

Justice Murphy and that Mcclelland had told Wendy Bacon of a 

number of conversations he had had with Murphy on the subject of 

Ryan's trial. 

When this was put to Mcclelland by Callinan and Cowdery 

(but without names) the impression he gave, according to 

Cowdery, was that he would retract his evidence if he could. He 

certainly did not deny the rumours or appear surprised by them. 

Nevertheless, at the second trial, he repeated his evidence that 

he, Mcclelland, had approached Staunton J before Murphy J had 

done so and independently of Murphy J . 

A copy of the note Cowdery made of the meeting with 

Ackland is attached. Also attached is a copy of Cowdery's note 

to me which mentions the meeting with Mcclelland. 
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Secondly , in relation to the call by Murphy J on 

Staunton J Cowdery told me that Staunton' s firm view, which he 

formed after hearing Murphy J ' s evidence at the first trial, was 

that the approach was part of an attempt by Murphy and Foard J 

to get Flannery J , the judge allotted to the trial of Ryan, to 

act improperly . 

Clearly it would be necessary here to take care to avoid 

the consideration by the Commission of the issue dealt with at 

the first trial in respect of the Flannery charge: see S5(4) of 

the Act. 

Thirdly , in relation to the Briese diaries, Cowdery says 

the only opportunity for copying the diaries was a couple of 

days into the committal when the diaries were produced. There 

was no opportunity in the first tr ia 1 since t he diaries were 

then inspected at Court . 

At the committal , says Cowdery, the magistrate made it 

clear a t the end of the relevant day ' s sitting that the diaries 

were not to be taken out of Court and were not to be copied, 

(although Cowdery says the latter is less clear than the former) 

The next mor ing the diaries were on the bar tab le with 

Shand Q. C. saying that he did not know how they came to be there . 
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Fourthly, in relation to Murphy J's evidence of his 

association with Ryan, Cowdery said it was his impress ion that 

Murphy J had tailored his evidence to conform to tha t which Ryan 

gave at the committal. Nevertheless the essence of the matter 

was the difference between Murphy J 's evidence and unsworn 

statement of minimum contact, so far as he could recall, as 

against the Age tapes which showed not only constant contact but 

also, by the tone of the conversations, a close association 

between Murphy J and Ryan . In other words it is a matter of 

impression which realistically could only be substantiated by 

proving the contents of the relevant portions of the Age tapes. 

As to the periods not covered by the Age tapes, assuming Ryan's 

evidence will be unhelpful, the suspicions could be 

substantiated only by proving the contacts between Murphy J and 

Ryan by a means apart from Ryan 's evidence . 

28 July 1986 A. ROBERTSON 

0150M 



' ~ ·' 

- ~ 

Telephone: 231 4988 
D.X.: 531 

~ 

SELBORNE CHAMBERS, 
4th Floor, 
174 Phillip Street, 
Sydney. 2000 

. 2s4 f=R,. .. ''.' r, 

~~ ~ ~~ !------~Q.__ 
~ r~), .._:t--6 ~~. 

, ___ _....., ..... __ ..... ·o : 
f. o. .. i.~-J~~~~~~ 
~-

~ . ~ <pc. 'I' ) ---,.J ~ (t?.JR;,. .J ~ 
~~~~~~(~~ 
.....e,...._..x <>· y.. ,, )~ -4.,.:. ••• ~: - - -
!-~ ~ -'t;, ,~. ()..Lt.~ ~~ 
~~~~ ~~ -t.,_: ..... ~ ~ 

~ ~ ~ .......,..,._..__. 
I ----



·-------- ·- " - -·-------- - - -------- - --------

,r . 

\ 
( 

1 . 

2 . 

RE : JAMES McCJ;LLAND 

(a) It . has been suggested that i n conversation with 

Wendy Bacon before the Senate hearings McCA:lland 

told her that Mu r phy had telephoned him a numb er 

of times asking h i m to i n ter cede with Chie f Judge 

Staunton on behal f of Morgan Ryan . 

In one such conversation McCe lland said to Murphy 

words to the effect: 

"What do you want me to do - nobble Staunton?" 

To which Murphy l aughed sardonical ly and sa.id 

wor ds to the effect : 

"Oh , we wouldn ' t want to do that , now, would we? •1 

(b) After giving evidence in the Murphy cas E~, 

Mc~l land was agai n spoken t o by Bacon who askE?d 

him about his evidence and wha t he wa s going to do 

about it . McC~ lland replie d: 

"What can I do about it? 

another Kerr". 

I don ' t want t o be 

I t has been suggested that at a 1985 Christmas party 

Mc~ l land, apparently "a l i t t l e tired a nd unwell", was 

d i scussing the Murphy case and his evidence . He 

commen ted : 

" There ' s nothing much I can do about it . I don't want 

to be shown to be a perjurer" . 

Kristen Williamson was present at the time. 





Australian Federal Police Minute Paper 

Received from Detective Acting Sergeant B. KNIBBS, NCIB, Canberra o,n 
the 22.07.86, the following: 

AGE TAPE ENQUIRY 

a. VOLUME - Original Running Sheets. 

b~ WORKING FILE - Volume (I) 

KOREAN IMMIGRATION ENQUIRY 

a. VOLUME (I) 

RODNEY GROUX ENQUIRY 

a. VOLUME - Original Running Sheet 

b. VOLUME (I) - Original Statements 

c. VOLUME (II) - Original Statements 

d. VOLUME (I) - Original Documents 

e. VOLUME (II) - Original Documents 

f. VOLUME (III) - Original Documents 

g. VOLUME - Briefing Papers, Reports, Correspondence 

SIGNED: •••••• ••••• • ••••• • 



PARLIAMENT OF AUSTRALIA 

HOUSE OF REPRESENTATIVES 

WILSON TUCKEY, M.P. 
MEMBER FOR O 'CONNOR 
OPPOSITION SPOKESMAN FOR 
SMAL L BUSINESS AND 
ADMINISTRATIVE SERVICES 

2 2 JUL 1986 

The Hon Sir George Lush QC 
Presi ding Officer 
Parl i amentary Commission of Inquiry 
8th Floor 
ADC House 
99 El izabeth 
SYDNEY NSW 

Street 
2000 

Dear Sir George 

RECEIVED 2 5 J Li L 19816 
G.P.O. BOX BS8, PERTH, W.A. 600·J 
COMMONWEALTH PARLIAMENT OIFFICES 
ST MARTINS TOWER 
44 ST GEORGE'S TERRACE 
PERTH. W.A . 6000 
TEL. 3254077 

During your deliberations upon the conduct of the Hon Lione l Keith Murphy, 
and the matter of his possibl e misbehaviour wi t hin the meaning of Section 
72 of t he Consti tu tion , I draw your attent i on t o the encl osed Press 
Articles written by Mr Jack Water ford of the Canberra Times. 

Mr Rodney Groux has al so contacted me personally and handed me photo copi ed 
documents in t he presence of a wi tness, which he claimed were copi es of t he 
personal diaries of Mr Clarrie Briese. 

I arranged for the handing of these documents to the Federal Police (Constab l e 
Brad Street on behalf of Chief Inspector Andy Wells) on the 23 April 1986 
and presume they still have them . 

My own enquiries have not establ ished how Mr Groux or any other person could 
have obtained these diaries in photo copy form. Part icularly at t he t i me Mr 
Groux claimed they came to his possession . 

I unders t and the Federal Pol ice have interviewed Mr Groux and at least one 
other person on when he claims to have been i nvolved and that wr i tten statements 
were made. 

Yours sincerely 

WILSON TUCKEY MP 

THE ELECTORATE OF O'CONNOR covers the following locoJ government areas: 1 Beverle,-1. 
2 B0ddin9ton, 3 Brookton, 4 Broom eh ill, S Bruce Rock, 6 Csrnemah, 7 Coorow, 8 Corrigin. 

9 Cranbrook, 10 Cuba11lng, 1 1 Cunderdin, 12 Oatwallinu, 13 Dowerin, 14 Dumbleyung, I S Ger-aldton. 
16 Gnowanger"Up, 17 Goomalling. 18 G reenough, 19 Irwin , 2.0 Jerramungup, 21 Katanning , 
22 Kellerberrin, 23 Kent, 24 Kojonup, 2 5 Kondinin, 26 Koordo, 27 Kvtln , 28 Lake Grcice, 29 Men-edin. 
30 Mingenew, 31 Moor,;1. 32 Mt. Marshall. 33 Mukinbudln, 34 Narembeen, 35 NarrogJn (Town and 
Shire), 36 Northam (Town a nd Shire), 37 Nungarfn. 38 Perenjorl, 39 Plngelly. 40 Plantagenet, 
41 Quairadin9, 42 Tambellup, 43 Tammin, 44 Three Spring$, 45 Toodyoy, 46 Tra~nlng, 47 V ictoria 
Plefns, 48 Wagln. 49 Wancsorlng, SO West Artt1ur. 51 Wickepin , 52 \A'llliams. 53 Wongan-BaHidu. 
54 Woodanllllng, SS Wyalkatchem, 56 York. 
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..,nNANCl~L RF.VIEW, Thursday,· May I, 1986 
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' GOVet.nfil.~f! t :11~ d-'Opp ()SiiJ oh 
ahilt1t> eqiifll-irt '{;-rou.x>. tl(f air 

\ . .. . . . . .. : . ... . . ' . ; . . . - ... . , • . . . 
·· ·. · · ,· · .. ·- ·~, came out of·.yesterday e~ts • · of ~he story ~o the Opposition. 

with much to be proud of. . ·-If Oppositiqn leader Mr 
Yet despite the Prime Min- Howard and Mr Groux·s 

ister sullying himself by Opposition e-0ntact, Mr Wil-
involving hjmscff· in the dirty son Tuckey. cannot get much 
~ort (t~. ~h~ 'l)<jint of qualify- : further, the Coalition will look 
tng the <f1sm1ssal of then at the best naive, an'd at wq~t, 
charges again'st' Mr Oroux and ·· incompetent. : Opposition 

·:.calling him a._"crook" livirii in , , members were· reeling at the 
a Mfantasy. world") ihe credi- ~. strength of the Govemmenfs 

::bilitrof~r Groux·as-a source ~ case yesterday. . -.. · ' 
i 1~d-~r~-e~tl~ · t h; ,.d·;~;~tic is now in question. · · • : · Mr BROWN . . ·~ Yet even if the Opposition 
character assassination of Mr The fact'that Mr Brown'~nd .lem is that like it or·~~t, 'it:s ... gets no .further w!th the stofY, 
Rodney Groux the Labor · Mr Hawke both revealed that · C4SC is inextricably linked 10 • the epasod~ ra_1~es do~~ts 
Government used to take the Mr qroux h~d announced to a · Mr Groux's credibility. . about L;abor_s b1nng P?l!cacs 
wind from the sails of the· public meeting last year that Essentially, it gels down to a at the very hme the M,1nast~ 
Opposition's attack on the Mr Lee DonneHy o.f Lend qu~tion of why Mr Groux for Trade, Mr. Dawki!'S. IS 
j'.1inister. for Sport and .Rccre- Lease had been appointed. to , wa.s asked to rC$ign from his · . . under fire for has ban~hng:o~ 
ation, Mr Brown, lies a com- the _bo~rd of the Au~rahan · job as a cons.ultant to Mr . .. . ~eh m~tters. · : -~ , ... _. · , . 
plexity of questions about the Institute o f Sport wben an fact Brown. -- : . · · The . ~udgm_ent abo~t i~~ 
Government's hiring policies • no such. -appointment·· had · Was . it 'bc<:ause, 'as' Mr Oppos,uon's m vo.lvCff!e!ll 10 

and . the (;oalition's dcspcra- been made, was enough · to · Brown and Mr Hawke dai'm Jh.c matter h~ yet.to be made, 
tion to make . an imP.act. . bring to a _quick end any that the Prime Minister wa~ but. already the Go.vemment 
,. Why, if as both Mr Brown im~t~s the Op~ition was · notified by ,a . member of his loots naive ?.~d incompetent 
and the Prime Minister, Mr obtammg. stafT that Mr Oroux had not Mr Grou.x was recom-

. Hawke, said yesterday, Mr The onus in now on the . fully declared .his background mended to Mr. Brown .by 
Gro ux. a· man wiio made his Opposition to make use of the (be did not declare be had Victorian left-wing back~ 
reputation with Labor as a information provided by . been a bankrupt and had been bencher Mr Peter Staples and . 

. ~histle~lo\Yef in the meat · Ciroux 10 prove· their case that up on criminal charges) when · the MinistcT for Locul Gov-· 
substitution. scandal in .1981, : Mr GrouJt worlced for the · applying for h is Government . ernment and Administrative: 
had ·such a dubious back- Justice Lionet Mu~y for two .: posting? . ~ . Services, Mr 'Tom Uren. 
ground. was be hired in the months last year whale on the Or, was it as Mr Groux is Yet the naws in Mr Groui(s; 
first place? Where. did the Government payroll. · ' . ' telling his Opposition con- background only came to light 
p rocessing system break- The Opposition is maintain-- · duits, that it was because Mr months after he was hired. 
d own? . . . . .• . ing that Mr. .Groux·s posses- : Hawke found out he was The Government no-., 

And why, given the admis- . sion of lhc diaries of Mr working for Justice Murphy knows the cost of inade•• 
sions Mr Groux made to the Clarrie Briese. Chier NSW ·. on Government time; that Mr quatcly scrutinising people: 
de1.ail or some or the charges . Stipendiary Magistrate, is Brown knew of this. and it was who have done Labor a good 
containtd in the Government Pf"OC?f of Groux·s link witJa a choice between getting rid o f tum in the past. That is the: 
attaclt yesterday, did not the· Justice Murphy. (Justice Mur- the adviser o r the Minister. least possible damage which 
Opposition check the bona phy's lawyen had aettss to . · Clearly Mr Oroux believes will accrue to the Govemmenit 
fide3 of their sources better? the diaries). 1 

· he was unfairly treated and as the result of this seed)/ 
Neither side of polit ics But the Opposition's prob- · has decided to give his vers!on episode. 
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Mt~,,phy· .'·'~;~ten~,!'~wurttie·r''(a 
. . . . 

,.,. ·con man' 
: THE. ·;~~aral Govani~nt yesurday sought to 
dlsc.r~lt a former vonmment em;loyee who alleged 
h•· waa working on · 'Jusdc:e Uonel Murphy'a defen~ 
cas1tc while employed as.• coaisultaat· by the 5poru 
Minister, Mr>Brown. ,'. · · · :·.- .···, ·--,: · · ... 

:"The . Prime ; .~ter' . .. Mr .· ',• . . . . .. . 

._:;Glory se·e _k.er~ s 
· dream of. fam 
.come 

· Hawke, and'Mr Brown tipped a- ·. :. ·.:.. · By PETER LOGyE · 
maaaivc bucllet · on the man, · · · · · , . · 
Rodney oroux. branding him 1n ·recons. o! ' 1ntuvte wll.h Mr · THE dreams of 9'odney Grou>c, ex-Minister 

. ;~ .t -'·u . ·,-a ,,thorough .. Briese. . . w . . ,. co~sultant, sometl'!'11 bankrupt •n:cl 9.!orv seelll, 
crook'!, '.')!. conman" and ·a man · Parliament was told yesttrday . • do IIOOMt' · ea- lto • '!-It· · 1t1 l"arllame 

,-who llves tn a fanl&IIY world": · Uta+ Mr Bawlte, oo the receipt or ·./:!~rday. · ., · .... ,- · ..... ,, ... 
~ :; · · Tl>e ~~l.; 'atun.i>lna At- · · c;itrtaln "Information; had &I>- · · · __ df.:~. "w ~~a·~-· By KERRl-~NE WAlS 

• · ••• ~ I .,....,,._. . " proaclled ·Mr Bl'own wt August. au.,...~u~.. -..- a· . . . . . . 
. ....... n. _...,. .. entcame &ft.er.the . re<iliestJni·· ~ 141' Oroux be · and .unoo\'erina hlib·lfly• be.,...,_,,_._~~-. 

4 publlcaUon ol r. ownber of alltp• . d.l&ml&sed. .. tnacrimln&I oonsplnclos. • ....,.v,..,, -=• 
tiona by -Mr , Oroux In the can- . . . · But the man who had • He bad been a debtor 

.. ,berra Tlmeo ne~pcr ycaterday. · Mr ffawlte lold ParUa.menl that · been • key wUneaa lo .' three banltnlptcy l)l'()Oe( 
· Tile b8314'of ~ Oroux'a allega- lnfonnatlon bad rev~ed that Mr · . Australla's mea.t sub.1Utu- lngs. one of which la st 
tion wa., that he had """1.>ted · oroux waa: · . . . Uon ncl<ct In 11181 ,.,.. current. · 
Justice Murphy', case while. . . · · ·variously deac:rlbed. In • Althourh ,. <;rown w 
.Ml~ing aa a .coJUultant .for Mr . • An 11ndl&charaed bA.nkrupt. · ; .f>arllameol 88 a con man, ·n.,ss In the royal comm 
:Brown and .~th._Mr.Brown·s. ful! · • Had been lnvol~ln the sale of·· .llvtng 1n fantasy wor-lds · &Ion Into meu tubstit 
;.knowledgo: · . .. . . . . d k meaL . .'. ancs more to be pltlec1 itu,n tlon, Mr Oroux h1ma, 

Mr Brown natly denied thL, · on ey . abused. · bad sold donkey mt 
though he conetded that Mr • Had once betn chugea with The expose came after which ..,,.. bter process 
Oroux had told him that he lnten- theft. Mr oroux alleged In ,·es· and exported as mutton. 
ded to do some work for Justice • · · .. terday·a press that he had • He had appointed • I 
Murphy In hla own time and Mr • Was a very active poUce ln- helped Justice Mumhy . Lee Donnelly, Ac:T Din 
Brown had not preventtd him ronner .and a con man with a Iona prepare hl5 dereoce while tor or Len<! Leaae, Juru 

: from doing Ull4.· . h~tory • he was on the Pedt!tral Spo!U Foundation. u 
lt wu durtnr hb time as a con- St t sf · Government J)t,Y1'(lll, ·.:-: c11~ to lhe Board 

· ault&nt to 'Mr' Brown. between rong pro t · He aao t.lleB'!d that b1a the Australian lnsUI.Ute 
'Ma.Y and effectively September Despite a. strong protest ·rrom activities, Including -.ii...,.;, Sport tor SIX ,eara - Wit 
laat·.yev, that Mr Oroux all•gca Mr oroux. he finally agreed to re- dowlns" NSW Cblef Kag- :, out the 8poc1a Mlnlate 
he~ ror ~usUce Murphy sign on September 13 last· year lsl.late Clarrie Bn.,ae,·~·::IIPPl'OVal. 

,: ~ · Cl I and receive<! a letter Crom Mr · were done with the lcoo""1-,t:' ~ Brole~ W: ~ 
. . · G fflS Brown, dated September 25th re- , edge and lpproval o! hll • • 

· corc11ng the mlntster·s "sincere . ex-t>oo.,, Spoow MiP.J,,t.er nell:,. Cf!eri~ prof~ Mr 0

0roux cl&1ml that he spent apprtelallon •, of his wort. · · John Brown. ~·. ,: ~pologlea • A>'lnC he""' 
Ule tater rari ot .<\ugust and pan. Mr Brown tabled some corre- . Led by hatclletman vvu- &beolutety mortified 
of September working almost ex- spondence whlch claimed UlU Mr · · son ~1r0nb&r" Tucltey, ·the the lll&tter. · 
elusively In Investigating material oroux. while working for him. had OppoattJon wheeled ,out r..._: · · 
for Justice Murphy and tt(X)rtlng · promised a. Job at the Institute of · the me&tworlcer'a MXUia&-{I . l "' 
to him reguf&TIJ In both Sydney Sport &o Lee Donnelly, the ACT Uona, fully apecUnJ to· · · 
and Canbern.. directer of the Lend Lease Junior snare John Brown'a hlde. 
· Mr Orouic aUeges that In the Sporn Foundation. · But Opposition lleckllnS 

.;weeks he opent WOl'klng for Jus- That Job. on the lnstltu\e's &lowed U details of Mr 
.; t.lce Murphy he: . • ·· board, had notexls\ed. Oroux's troubled pt&St 
,e Shadowed ~er M&gfsttate Mr Outside parUament M:r Brown were reluctantly de\&JUed 
Bneseona.numberofoccaslons. said that Mr Oroux'a travel war- by the · Spona M1nil1tet' 

ran ta were now the aub~t of a and \he Prime Mlnilter. 
• Spoke, sometimes using guises, Federal Police lnvestlgaUon. as la : Documents tabled 1n 
to associates of Mr Briese IC try to an arfld&vit lodged wnh the police Parlla=nt revealed tha.t: 

. ~e ~ estlmat.e o1 his charac- by Mr oroux. • Mr Oroux was · 11.11 
· · Mr Oroux conc«led In .. u, actlv• police Informer nnd 
e . Waa-,tven'aoopy of Mr Brlese's Interview last night t.harhls "dis- a con man with a ~lni 
personal cllarlell by Justice Mur- closures" were related to hb r.oger hlat.ory. . . 

Mr Rodney Groox at Parliament House yesterday afternoon phy, Including copies of police over lhatsacklng. • Pollce thought him to 
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Australia 

Fire at 
Soviet 

~nuclear 
station 

·- MOSCOW. Tvud•y (Re•ter• 
•-Al'), - The Soviet Un10• h2' ad• 

.. rniuc-d that ao a«:id<nt at one of iu 
nudc:or - so1iom 1w ca...:d • 
n~mbrr or n.suallia.. 

And diplomatic sour= in Mo., 
cow uy 1.ht Soviet Un.ion hu 21ked 
a Swedish Covcmmcnt ••lborily to 
he.Ip «.11U'lauilh s lire at lhc 1tricken 
~plaaL 

The Sovl<t Embassy in Slodt· 
holm approached the Swedish 
1t..cle,, i"'ll(Ction • ulhonly '"' Id­.. me on hHdlini • b•min& srai>hiu: =- """· they l>id. lbt oll'..W Tus..,.. llfflC7 =· 
ricd • brier n:pon last nidlt u Jina 
- or CM rcaaon II lhc O>cmobyl 
pbnt near Kiev had bcC1I do~ 
in lltocdcknt but did no< AY wbeo 
it hapl)cncd. 

It a id mc:mn:s -..1,alll u~a 
to hdp the i,wt<d and I iovan-

• tncAI commission had been ICI •P 
: ., lo~u: tbc caux or 11>< dis-
.. U1Cf. . 
• H owevcr, SoYitt nt•1J)lpcr1 
- r.iled IO rqxwt lhc 1cadc111 today, 
• Earlier yatcr=y, oJT,ci,IJ ins-

dcn, No,....y and ronland ...,.,....... 
1tn1 • - ·avt" e! n,.d.io.x1i...;:,,. wu 

., .No work that Mr Groux O?,ay or may not 
have done for Mr Justice Murphy was done with 
any express permission from me and, as far as 
I know, ··in any· time · for which he was re-

' During the time I was conducting these in- ·.. . .... : 
qumes on Mr Murphy's behalf, with Mr :·:;·:,:;":, · 
Brown's approval, I co,nsidered I was carrying · · .,., ... · 

.. 
•, I ,·, .. . ., ... . 

: .. ::.::· ... , , .. , ...... 
··· 1 

munerated by the Government.' 
out my duties as a ministerial adviser. I fre- ' 
quently advised Mr Brown of my activities . . . ' 

{ - Mr Brown - Mr Groux ,. 

Murphy: new poliCe inquiry{ 
By JACK WATERFORD 

A ltlv,-kvci p0lic:e team b lnvcs1lp1· 
iag h- Mr Justice Murphy amc 1n10 
posse1Sion or:. copy o-r the oiaria or the 
chic( c,o ... n witncs.s ocainst him, the 
r,:sw Cliid Stlponowy 111>sJstn1t. Mr 
C4nic Brirsc. 

The tca11 ;s 1lso i,vcstiptin, •11:i:i· 
C.on, by a (ormu fedcn.J mitiisitru.1 
consulL'lnt 1h•1 he worked Ml time, 

Minister's adviser_. helped· Higl1 .·couq. 
judge by vetting ·Br!e~~'s diaries 

whjJc Oft tu Covcmrnut p:ayroll m.1Jc. mission from me and. a.s (ir as I bow, 
ins io•cstptions fer lb, Murphy de· ic any time for "lli<h be wu rc-
ftnec. • munc11tcd by die Covctnmcnt. 

Mr Jusliu Murphy ""' acquiucd on Bui Mr Grou1 "'Y' Uut he asked •nd 
Mon<iay of • <hOl1' of >tl<fflptjoc to rucivcd the pcnni»i>• of Mr Bro""' 10 
pcrven the course or junic:e. The police sec Mr Jwtia: Murpby after being ap. 
inV<>J;;a,~n b<s;>• b<I Thund,y. pn>1chcd 1>y the judsc. •n4 Iha~ on 

The focmer ronnlL'ln~ Mr RoJney s,vcr>I oa:uiom, hcdi>CUS<d ,.,th Mr 
Grot.u,, ha• s.ivc:n polite 3 copy or 1981, Brown his tA'Ort for the judic. 
19Bhnd 19Udi>ticskcpibyMrBricsc. Durina lhc period In which he w:i, 
,.·h.id, hc-sa,, ,:" 'Ctcsiw-:. tohirnb)' Mr dcini lhc wort. he did almou nothin, 
Justice Murphy'ancr he ~• 1ssisting clic, and wu being paid, a>d u.rn, 1t;1vc1 
him from m.id-A\l,t.:til bst yar. . wa.r:.ant, ud Commonwahh Qrs '"'hilc n.,·C""bmo Ti"!n holdu COJ>Y of doj"'' lhc wort. • . 
lhc diaries. It a ho h:u 01hc,r m.Jteri:als Mr A k11cr IO Mr Brown cb\Cd September 
Grolll s.ays """' ci•en to him by Mr 13, 19U. Crom Mr Groui. m:~cs icfct-
Jw,,icc Murp~. iacludin,a copies of moc 10 "'my wort wi&h Mt Justice 
police rc<0rd• or interview with Mr Murphy". II is undcnlood th>t • copy 
D.ricx. · e( this lcucr ..,.'U ;a.I» scnl to the Prime 

O>h« 1,atcrials ia lh< pcmemon of ~1;,,;,ac(s oll',c:. 
Tltr Con.btrro Timn chow th:at rc(mr.ct Ac:cotdin& 10 Mr Grow.. he spc11t the 
....., 11ade10 lh: work do1e by Mr Grou, Ja1a part ef Au,usi,nd pan or S<ptem, 
in • lcuc:r Kflt 10 a"'"°" ustru .a.I lhc bu YOl'k.ia& almost u C:usivcly itt in. 
Prime Minister', o!licc. vcstiptlna mucrial (o, Mr J1sticc 
' Mr c ... , ""'" i,.,.....,. M» on<I Murohy. n:l>Ol'linc to him rqubdy in Hawke, and the tlSW Premier, Mr the diaries away and had tbem 
No,'tmb<r Lui )'<>', on the surr of the bolh C:.nbcm and S!"'rry. Wran, in "hid> he tud b«o"" them.at DhOtoco0tcd. 
M,n;,1er for Sport. R«TC:11ionand Tour• Mr On,ux ,.,, aa 1mport3JII witn= in thc,.nd,.jch. Them,jcr coc,pir:a1on, Mr Orou s,y, Out he flew to Sydney 
um. Mr 8ro"'11. · In lbt 1911 -82 Ro)'ll commission Into MrMurphyb<l;cvcd,wc,,,ascniorNSW en Aviull 19 an4 IJ)Cnl lhe nett rcw 

lo •• ,,..., to• qucuior, in l'>rfarnenl the Austnlwi meal in4 .. uy, and, orl7 Libenl P.,,,y prnoa 1nd a Sydney lcpJ -b invcs1iptin, lcad1 provided by 
yes1,nlay, Mr Bro"" Aid lbat no !DUO· io th< dcvclopmcnloflbc Murp/lyal'Calr, 6rtt1 whlcll hadbocn•tr0•slyeppo,,od to thcdiuicsandotl>cttuatcrials, rr<qxat• 
b<r of hu •taff, o, ••Y .,,,,uuttan~ cvtt in S..,1cmber, I 9M,pvc a su1emcn1 to him lin<e, as A11om,y-Gcocnl a d<cadc ly rcftnio1 ~et to lbc jlldgc. On occa, 
"witb fflJ appronl Of p,m,iisi01> xtcd Scn>te inYCStipton entlcaJ or I police, lldor<. he~ p,,al><d (or aa'f'nol.<s>in., tioo,·he lwl <he &SSUWta: or lnoll\c, 
in 111y w,,. 10 1u.sis1 Mr Justice Murr,hy mJ.n who hid ut1icr bctn iovolvcd io pcn_1,1tioa lqisfatiOL •. • ininiss.erul lll.ff'e1. Mr Tony Luc:betti.. 
will! hi, dcfcncc", · · the mat Inquiry ••d who l>ter ~rtcd " Murplly wu biltCf wt Hawlu AJnona lhinp wbid, he said he had 

la • ._. to • ......,., qw:nioft. Mt oo uP«U of n. AR< tape,. should have hdpcd him. but lud not", dooc W(1t; 
Brown drew a dinir.ttioa betwcc• In mid AuJ,JJt, Mr ,Justioc Murpby Mr orou, .. ;.,. "H• .. ,. the pni,,,s or ~ -Mr Briac oa 1 1umbct of 
·i.n,w• and "appro..,•. He u.id Mr had inviu:d him 10 bit ~ntxm hon,c. jMr llmcsJ McClclLlnd and llhc Min- oa:uiaos. 
Grau, lud IOI.I him of tici,,1 ,Pl)nXld,cd Before "'1«ini 10 p, Mr Orou• say,. II< "crfor ~i.in Al!ai" Mr) Hayden. Spoteu. som<timcs· l>liQJ p,bcs, 10 

~r~:.!::'.:,~:~lidoncl,.:!th~li1~~ . ~~~~nhi!:i:~1er~~1!1~0 hi: ml:~~,;:~~:.'.~
1~:e"J~;!! -~:n~,'°~~ 

in l:is own tiru. So ru u be wu •war<. ahad. ' that Mr BroWII 11.d wpporu:d him. Bq,in, lbco cana:llcd >IU:mp~ usin& 
none of Mr Orovx', won had boc:n They ud diJCUU<d lbcc:uc (n lhb •1aid1ho1myportlc.tarbod:s,ouftd O<qUaiou»=<wll-.toTc!ccoro 
=nuncntcd by the ClovernmcnL ,ui,c, Mr Justice Murphy had been co~- might me1n 111>1 I could hdp him. Thal m:o<ds and Social Security files, 10 

Rcpl)'ini to lhc ladcr of the Oppo,i. '1C1cd • t lllc fim jvy 11W. but h•d 001 olJl,I he bccan>c very cmotlorul. Al Ina: 1 number ef persons n:ferrcd 10 
tio•. Mr Howo.rd. Mr Brown .,id, · t · ~I been 1<nt<O<'Cdi MrClrou .. rs th.lt .....,.1 ,top he bugtd me". io lbe di.uia, or ..t,.,.. ldcpbotlc 
have Wllrcd th( House and I willusun, Mr Justi.ce Murphy told him 11111 hc ul<f, Mr ,.,11 .. Murp/lyhad 1hown ••mbcn "'"' listod. • 
It asain 11,at,.. wart !hat MrO,...,, nuy bdirttd the wllolc aJTair to law bccJI I him Ille diaries, Mr (i,0111 Aid. TI><y A U'l' epiJOCI< lavolvcd an oc,;ui()jl 
or may !IOI uvc dor,c Cor Mr JtUtiO< Libcnl hny coo,pill<)', dircacd pri, apc111 • Ion& lime disnuiOJ i,articulu wt.a. alltr a.o anu,tmtal ,rill,• NSW 
Murpl,ywudonc wilh&11y.caP<US per- · m.uily qaio11 )he Prime Mini,ia, Mr eallico, ond, llter, Mr Groul had laltm Mloitu:r, Mr G""" U)'I hc w» pY'Cll ;~:-~,--w~~ ·ia'.-~-:~:~tt,;,~:1·1 d· ~ like;.~~le)~--·:: ~~-. -;::: :·:::' 

Mr Junice Murphy Mr Briese Mr BroWII 

SCHnc ~ by i.o nm whom N 
took to have been NSW delr:ctive,.. They 
hid lnveai_p\.cdboola.a,pn•n:s&aw:rant 
frcquauly n:fctred 10 in 111c Btiae 
diariC'J., .tnd • ~n" ;ceouft\ maintained 
by Mr Brine. 

On anolhct OOCl.1.ioo,. Mr G:oU& says 
. -be llpc-rc<o<dcd p,11 of a kpl 11'&1'­
m1ent. I.a lnscrloQnoty P'o«"odlfl.P i.• &be 
tl:SW Suprc.mc Court iovoMni the 
ju·d&e ana \be UU.I, ud h.&d Pvcn the 
t,pc to hitn. 

t-1, o~.- s.1)'1 llw.c he was on QOffll:tJ 
gury and upcnscs. and mlde we or 
&r.1'¥'d wunnu and C.Om1noa...,._IUI c::a, 

a11.i t1cmcn1, for mucli ol bis -" 
-0urin~ the tio1< l w~ 0>nductinf 

these inQ,.rics oa Nr Morpl,i '• bchall; 
wilh Mr ero--r.·, epprov&t. l conaldtted 
I wis carryins ou1 my d\11ic:s as a min-­
Gtcn.l ad"'i..xr, • Nt.c-m.cnl by M, 
G '°"' PffPlld io the $)doer ollioc o( 
ll!IC: Director of Public Prottcvtioiu M)'L 

•, • .1 frcqllCll~Y ldriscd Mr Browo o( 
CJ)'. *1,Ylli" IOd Neltio&. ... 

In lau: Au&-.st. Mr Gniu• ~ Mr 
Bro ..... wed him 10 mien, so)'ina 1ha1 
the l'rirncMiaista bd nqucactl IL TI>< 
Prime Mioi,tcr 1Vl.l uid to 1,a,... bcca 
con<ffl>Cd lhat Mr Vrott.l hat! not. on 
bcin& cn:plO)'Cd, in.de ... atkquau 
su:cmcntofhis pas1 financial history,!.. 
wbido included lhe Cact INI be ~ 
prcviouslr been 1>uUVJ1C. 

Mr Oroux considered he had made 1 
• fuU disclosure, rdcrrin& to I number'<>( 
ktfm iOYofviq a Oumbct c/ mw,le,s 
in •bich rcfe:cncc b.ad bea rNOc; as 
wdl u to lbe Cact that be bad disa,ucd 
it io ...-c:al nc-wspopcr bu:rn....: l{P:,.. 
tio~ ~ D Y', lie VoTOIC I lc11tr of~~-

Sooc 1fltt, boMvu, be~. 
1nd withdrew bis talflll'ltioo. .. yin& IC 
bad made full disdo,urc and tl>al bis 
&l&in cculd 001 Mlumu tbc Govcn,. 
mcnL 

lo I lrtl<r to lhe M iniSltr dau:d Sep. 
ICmbcr ll. ht defended blmsclf and his 
wotli. nukins n:fcn:nc,: IO .is wort on 
the ~1utt)by case. aid ukecl Ilia! the 
Prime Mi.oht<r m:omidcr.bis ani....:C. 

A COt>Y of lbe k-llct was lCIII to Ille. 
Prime Minist:r's office. and a Ide• wu 
sca1 to ooc or Mr Hawke'• advucn, 
askin& his help. .. 

Howt¥<t, on Sci,iembcr . 20, Mr 
o ...... rormaDy n:si&IJ<d. bis rcsi~ 
by •srmncn~ ulr.i>1e1Tcct frortl Nowm-
bct I ,· 

~•; Gmu• sajs lll>t be mppcd ......t 
on lhc MUfll4y case alur Ille ,...;,nat!Pn. 
ahlloup on se....-.1 oca,;on, aflet. 
wards. De juq< noi bim 111d as1ed l»m 
10 :::~r Grau• left Mr Bro~·, 
Cfll.ploy, Mr Brt11111 ""* •im • wtri, 
rclcrcn« uo wllicb be stron&Jr pral&CCI 
Mr o,...._. •, wo<I< for bim. : 

lo 11M: Howe of RtjlftYoutiYo 
0-tiCII Time )<Slffllay, lhc "shadow 
a11<1m<y,sct1tral", Mr Spmdct ultld. 
" Did Ille SIIOCiaJ Mi11lsscr or Sllle 1M 
Youna) provide to or pn:lC\lnC (Of M, 
Justice Murphy documcata!l 1111 ' • 
for Ille purpoic er aui,w,a b"" ia 
p,rin, bis dcfena: to lhc 8ricx cbarJC 
If ,o, what wu the maleriatr • 

Mr You,w rq,ljcd, ·Ld - malLc • 
qlritc dear: ondc< "° c:irtumstuca 41< 
I pro.;,ic any or lb< ma1eril1 rdcrrcd" 
bf tM Honourable Mt!Dbc/ 10 His Hon 
ocr Ju,tic:e Murphy. The only lbi,­
o«trcd IO Jllllia Murpl>y WU my bC> 
wishcl,· . 
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'It's too difficult for me to say to anyone that they ·sho~dd 
step forward because the consequences can be blo.ody 
horrinc ..• You can't get back to a norma~ lifestyle' 

• 
By MARGOT O'NEILL 

I AST year Rodney Groux was go­
-' ing to disappear without a trace. 

He and his family were going to pass 
through. a sort of secret, bureaucrat· 
ic two-way mirror. The Federal 
Police were considering a new iden· . 
lity for him to secure an anonymous , 
future safe from death threats. 

Tllat is what can happen in extreme 
cases 10 a whistlcblower, to a person who 
informs police or other authorities of 
c-orrupt practices which may involve 
friends, coUeagues, bosses or crooks. 

Mr Groux's shaking hands. blotched 
back and coiled-spring mannerisms tes· 
lily to the role he played in exposing 
Au:;1ralia's meat substitution racket two 
years ago and the consequt!nces he has 
suffered since. It was a scandal which 
involved the widespread substitution of 
kangaroo, donkey and horse meat for 
beef. It threatened Al!stratia's mulli·bil· 
lioi. dollar meat. expn:-1 induslry - the 
U11i1ed Stall.!S cv::11 sus•'.·!nocd Austrnlian 
me:Jt imports fur a t' ·.1e. It led to a. 
Royal Comml'>Sion headed by Mr Justice 
Wooclw:ird and ultimately, more than 
750 people were charged. 

Mr Groux, 37, kept his name and even 
found a Job in Ill~ rnaiustream of the 
Commonwealth Public Service, sbaking 
err two years of intermittent employ­
me11t as :-.n insurar.ce salesman hut spent 
mostly in Ille shauow, world or un unucr­
covcr crime investii;alor. 

Just how a young butcher whose only 
f,Oal :n life was to wear the crisp white 
hnt>n co:,t or a meat lnspec1or came to 
need police pro:cctton tor 1wo years and 
!JC: otfereu bribes of up to $100,000 mysti­
fies evt>n Mr Groux when he looks back. 
Uc remembers the day when he heard 
tne Federal pollc.e O!l tile rad!o urglng 
members of the public with any informa· 
tir.n on the rnckei to come forward. Am· 
hitious. keen to make a name for himself 
but especially compelled t>y a crisp­
white.Jinen<oat idealism, Mr Crc>JX con­
tacted the police and changed his life. 

M P!t#tL 

He spent hundreds of hours giving the 
police and the commission the back· 
ground on now the meat industry operat· 
ed; he met old colleagues "wired for 
sound" with tape recorders strapped un­
der his clothes; and he bcr.ame a witness 
for counsel assist!ng the commi~ion. 

In cocky moments, Groux brags it 
should have been c:.illed the Groux lnqui· 
ry such was his central role to its suc­
cessful investigations. ·o,~,.ers disagree. 
saying Mr Groux was one of many impor­
tant witnesses. But then it was all over. 

He had blown the whistle and tbe train 
had left - without him. 

For a while it did not bother him. He 
thought that somehow he would be 
looked after, that he would receive some 
$Ort of financial compensation. He 
didn't. He snaps out phrases like "I didn't 
get a cracker" and "We were starving". 
He recalls wryly lllat au!horilies organ­
ised the dole for him, bypnssing the long 
queue at the local CES olfice where he 
would have had to tell an incredible 
story: "Hi, l started out as butcher but 
my last job wus as a police lnfurn11!r." 

As well, he became biller about the 
outcome of !he inquiry in Ille belie/ lhat 
while a number of :r.::epe:ndcnt compa­
nies h:lcl been nooke<1, omcr bigger fish 
were ignored for pc,litical reasons. After 
all, at risk was the viability or Australia's 
primary industry and huntlretls of thou· 
sands or jobs. 

He was never paid by the police 
alrllough for about three months he was 
paid JS a technical adviser to the corn· 
mission. That would not have come 10 
more than S5000, he sayi,. 

"What happens when the train goes'.' 
Nothing. My tmher wouldn't talk to me 
because I was a lagger. I'd go out to the 
bistro with my wife for a meal ana some 
smart-arse would say: 'Hey, that's tbe 
guy wbo. lagged to the meat inquiry.' 
You'd go to the zoo with the kids and be 
edgy not about a bloke wlth a knife but of 
l!te bloke who might come up to you and 
thwack," he says, crunchinit his fist into 

A AM?'c-lBWO 

his hand. "You'd go out driving and al­
ways be looking over your shoulder - I 
don't know if that's pnranoid or sensible. 
I probably became a bi t paranoid. 

"There should be some kind of corn· 
pensalion. I'm not !alkingahout indemni­
ties or anything but a set system to cover 
your losses. The Government should 
druw up guidelines. I've always thougllt 
they owe." 

Mr Croux W:int::; Iv ! igtlt s corr.pens~· 
tion case. the first of its kind, to ~t a 
precedent for "those that follow me". 
But he has not got much fai th in politi· 
cians, having knocked on many doors 
when he was down and ouL "They didn't · 
want to know about me." 

Excep! one, to whom Mr Groux is eter­
nally grateful. In a last desperate bid, tie 
knocked on the door of his local Federal 
member, Peter Staples, the member for. 
Diamond Valley in Victoria. "He's not 
your average politician. he's an average 
bloke on the street who really does care. 
This guy look me on when no one else 
would listen to me. I had to borrow $100 
off him to pay my telephone bit!. lie 
would drive me and lhc wife around." 

If Mr Stnplt>s restori!tl some of Rodn('.Y 
Groux·s faith in hum:1r.ity, Mr Groux is 
still full of cxplosh·e rru~lrnlions whifh 
tumble out in pugnacious fast-talk. He is 
obsessive, insecure and c?nstantly 
hyped·up. lie consumes strea::1s or cof­
fee ond cigarillos, which uoes not help 
his arhythmic heartbeat, his psoriasis -

a slress-relotcd skin disorder - or his 
inability to sleep without pills. 

In many ways, before the Royal Com­
mission, Mr Groux's story is that or a 
working<lo:t<; younrr~ter who as a 15-
year-old apprentice butcher wanted 
more. By his early 20s he had married, 
beguu a string ot adull educu1io11 1:our..es 
and passed a course to become a meat 
Inspector. It was a dream come true and 
he was wide-eyed and very keen, too 
keen. "I believed in what we were 
taught. I believed in the importance of 
meat inspectors. But what I saw ten a lot 
to be desired. Eve;i the system wasn't 
right." 
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'·· ..... ·:·~·:: Fornier ministerial adviser· stands by his allegations 

Gro~ saVaged by Ha·w1' 
The Prime Miniiicr, Mr Hawke, Mr Hawtc said that when he be- which had been discharied u soon as 

liunchc:d I saYjgc personal attack oo came aware or,hesc materials. he had he was told it wu a problem. u Mc 
a former ministerial adviser "'ho sar, told Mr Brown 10 get rid of MrOroux.· Hawke had known. 
that te won:od, "11ile 211 adviser, an Mr Brown·s rnacl: on Mr Groux "Much more imJ)Oruntly, Mr 
prcJ)lrins m,ttrials for the Muf!>hY wu more muled. praisin& oarlicr Brown knew, other mini,~ knew, 
<lcfencc, calling him a "thorough won: Mr Oroux had done as a Membc~ of Parliament knew and the 
aook". whistlcblowcr. He s.aid that Mr Groux Press knew at the time I wu em-

An4 theMinistttforSport, R~ - "who I 1hink is more to. be pitied ployod about my financial hiuory," 
lion and Tourism. Mr Brown. for tlun abused" - h•d boon 1he man he s>id. "Much of that history wu 
whom lhe advil<!', Mr Rodney who lud blown the 'Nhistle oo some beau5e I wu nsinod by my panid­
Groux. =rlced, 111oged tllst Mr c h ea 11 i n t he me a t i o. pation .• • io the meat Royal corn-
Groux "lived in a fanusy "<>rid•. dustry ••• "bcame a ,eryettdibJe,.it- mission. 

Mr Cro11x .says that durinc a pa.rt ncu,. having turned Crown wit• .. or the meas iDquiry. I was, as Mr 
of Augusl and September last year, ness. •. he blew the whinle oo a lot o( Brown said, considcrtd by the Royal 
"hile on 1he Government's payroll as cheau. commissioner to be a ettdible and 
a consultanl lo Mr Brown. he worked " • • • I ad rn ired what he crcdiuble witness. This was io spile 
vinaully lilll time i•vestig.ating mat... did. •• b<aU5C of his honesty, b<ause or chanaer assassination of a similar 
ten for Mr Justia: Murphy's defence. of his counge in t1,,1 c:a.se. he was sortandcov,rinisome m,tcrialsimi-
The judge had boon ch.ttJCd with ~nable to obuin a job in the meat lar to that used by. Mr Hawke. • 
attemp1ing 10 pe-rvtrt the course or rndust,y. Mt Junice Woodwud ,..,._. "But Mr H~wke 11 quite wrong 1n 

~lice. ....... · • . • commcndcdhimau~-~ . ~· ( 1~11,aq~;;'.~-..,:. ·.;:.ii,'·. Nr . 
,• ·· Y~MtCrouxlloo4b)'bla • boontywhoshowcd.-.: 'h,s'll'tlr,·.,..·-:.,oid;' 

· alleptioos. . comins forirard. ,:fil"". .,...,,::,,. t~~.Cl!ll(t• 

· ,~~~~~:.~ . By JACK w~ffil.Mft~~ -1'itl!~. ra0y,=~-~ . 
. .. ~~"'! p,iefMapst,ateClarrleBric,e, ;.~·- a I~ . 

the ch,c( p=tion witness against .~ · · ·J canllot lieliffi.l!il.t'tlie Vii:lon111 
Mr Justice Murphy, "'hicll he says, "As rar as I was concerned. his Police gave me the supposed clw'ac-
and ,.bich polio: have coofinned, credontials ......., impeccable. I gave tu rcf,renoe o( which Mr H>wl:c 

Mr Rodney Groiu ....,.. obtained from Mt JUSlia: him a job with the Commonweilih spoke. The chief per10n with whom 
Murphy. Acoomm~tion and ~terins S,er. I had dealings tbctt, a senior iu-p,e,c-, 

Q 11 On Tu~y. Mr Brown said tl1at be vice hetc. He did a v,ry good job for tor, affirmed to me and to others U estl. ons•. s.t1· . .· bM kn<>wn Mt Ctoux was workina me OVC'f there. onoc a.p.io uncovcrins uxby his C'Qa(KScnce io me a.nd his 
(or Mr Justice Mufl)hy, but had oot a few cheats. rcje<tion or what ...u said about me. 

d 
. civn Jun, <•JmSS pcnnissioo to do "Bca.u.. or w won: h< lud done .. J did make a fool of my,clf in 

Unanswere . · . so, or in time rcmunentt:d by the. (or me, which was or good order, l rc!Jlion i,i the le: Donnelly matter, 
· ' · Go, crnmcot. · emplo~ him u a coosulW>t to do but not as ~r Brown described. I had 

• • • - .• • • .-. • ,,,.~ : 0 •• ~.· . • .•. QuestionTimeycstcn:bywasd<>a,.. a spccafic wJc for me. lobbied for Mt Donnelly', appoint,. 
By JACK WATSIFORO ' · , in.1tec1. "7 tllc report. Buupart front : .. • Mr .G"?ux ~nly round mcnl ,nd.MtBrown ~ told me wt 

· • · :; repeal/Jli that he had told Mt Orowt himself - an has own mrnd. I am sure he"" go,na 10 ouu 1L I uDOunc:d 
Wu Mr RodDOY Grau siffli co,les ol Mr WI what he did in bis own time 11/U this is tile caic - in all innoccllCC, in it. u~.....-c that tbc minisla bad 

Brine's diaries by Mr Jada, M_.y7 l..re.d. his OMI bwincss. and say;n, 1h21 it all bon,sty, in the vangu,rd or I.be dwlgcd b~ miod. 
•tre t.bc diuies Mr Briese'a? Did Mr wou won, · ~ Oroux had done it in govcrnmC!lt ftg/,t against crime. He suddenly u.o- , "I am not a coa nw, or a croot. 
•lmttl!J fa.II dmo. whO.. oa rt.o ao- po,....0. bme "that is news to me, • • and n1 dcnook 10 him Kl( to be 1he ut.ilCT of M7 bissory, u Mr Bn>wn admittod, 
la,tstlprl"' mattn for tae MUJtlJ ddcoa7 AM direct confliot witl1 th< duties to all decency in the community.• is or 1ellin1 the truth when I saw 
dl4 hit Hnployer bo .. of It? wbi<h I had usi&ned him•, abc focus Mr Brown said tllas Mr Groia wrongdoins. I have never aakeo any 

new •tn the. cenlnt woes raJsed' by the or the Govemmcnl's defence wu ao "dC$0C?lded into nights of fantasy". money for doins so, and the price I 
report la TM ~ n- JcstmbJ, atw:k oa Mr Crooa·s clurxt<r ud He undcnoot 10 himself all sorts of have paid, throU&J>oul. is tobcsubjcct 

Ytsleriay, Ille Conm- mah a mass!"' cmlibility. ,. positions and all soru of accolades. to chuacte1' llSUOination 10d fiaan-
a1uck oa Mr Gn>a'1 c:ndibillty, accesmi b.1111 o( Mr Hawke re:ad to Parlumcnt front · · He S3id MrOroux had told a public cial disadvantage.• · 
bt!,,1 a COD-G1.1Ai • cniot 1#41 a c.bea~..,.. - lhoado· ' a document SUP?lied to him t,y Ms mectinc that Mr Lee Donnelly had Mr Grou.t also oompldcly rej«ted 
,, his erstwllilt t111plo7a's adllllssloe a - wbo Steplwue Fo<gjt, a member or I.be ~me a member of the board of abe a sutcm,nt t,y Mr Hawke Ill.at a 
hd_ shrinl coanp u4 ~oae,ty. lit Ills o,.. .....t.· · · Attomey-Gcnenl's saff. which d"' Austnli>n lnuitufof of Sport - ""..,. ehafie •pin., him or thcfi by d-p-
la 11M MtatSnbst:Jtadoe Royt!C0111111mioa and la scribed Mr Groux ai "a very acti-e ins r;rcat cmbamusmcnt and humiJ. tion in 1978 Ii.ad been "disrn~ oo 
ttlodoa to lrrqiulultleo ot a C0111m<mWeol1" Homf police iAfonn.,. ,nd • con mu wisll - ~tion to Mr Donnelly wh•• - .al\er lhc g;ouncb l4t be iotcodcd 10 pvc 

.- • · IIWI now cl- Ill nl&bts ot wuuy. a 10111 b istory •• • a 1borou1~ about tl1rcc ,..,.ks of rt0eiYing con- the m9ney lx>d:·. 
Y.t M, S..,..,.. tlooap dmfia1 be p,e Mr ··. aoolc. •. (who) lives mainly by i0o cr.uulations - Mr Donnelly dis-· Mr Donnelly, i.atttvi......S last 

Cro,a ptrmlufoe Ill work oa Ille M"'JlbJ d!'air formins and would sell anythins for covtted this was not the asc. nigh~ said th>t some thinp which 
laria1 ·be Go,mimcnt'la l1m<. adm!u that Mr money.. .involved in several un- "Membcn opposite have the hide 11.,d oca,rred after tbe fi= of the 
Crou told Hm he •u doin1 worlt rar Mr Jastlce dischugcd banluuptcies•. and Tiu Can~a Times h3d the hide announctd 2ppointmfflt inclined him 
MarpbJ (tbo"&II Mr Bron sa~ k bd lmJst..s He also qvole<I all<ptions by the to publish on its front pare all af. to b<lievc Mt Groux's account or 
lht lblo be la 1\11 Crou's 0'1111 t!m<). Inspector of Bankruptcy Wt Mt fidavit of this doubtful witness." be wlat O<:C\lrnd. 

Tbe nfd,nce that Mr Cnax wu cfm1 ti. Oroux had been involved in sub- said. He also rejcc1cd an a.sertion made 
dwia h M, Jmtlce ~farpby, o, lodNd tlut rho stitutincdoniey meat for mutton :u,d Mr Brown, uked to table doc:a- by Mr Bro.,..,,. iA dcuilin1 the ,a.-
dlallts are th- of Mr Brine, does noc dtptad oe sellins it to a man c:tlled Hammond ments showinc Mr Groux's move- noun<ement ~fr Groux had made. 
Mr Crou.. ln•Ndpri"S pollot i..,- •IJT.d7 eoa- '111~ Oppo<ition s«lu to Rly on, mcni. ov,:r the period whco he >aid t~I Mr Oroux h.-xl said be - Mr 
nmtd lbtse (ac:fsfrom olhtt •llnHset. Mr JDSdct the all<µtions of tJ,js man," Mr he wu worons for Mr Justice Groux - had been made chairman 
l'l"'l>hJ'- sotkJt- la l•W ... U.. NSW Pmalcr lhwkc wd. "The Au.stralw, F«l.,...J Murphy, soid be WU DOI prepared 10 of the institult, a.h<ad of lhe Deputy 
tllat lh•7 oblalt>C'd the 41arits qaltt ltplly llln,vp Police arc euminins this matla'. I do so because some of Mr Oroux's Prime Mini,ur, Mr Bowen. (This 
tlrr• Sapromc Coart, lmpllc:IUJ coMlma a - . spot,: ymcnlaay wilh the bead, Com- tnvd ovtr 1be period was uncler in. statement by Mr BroWII was >lso 
als11oti to Mr Crou. · missioner Orey. ,es1i13tion. nfemd 10 in a leurr. tabled by Mr 

I• No•tmbff WI ynr, wb .. I 11m Mpa -He hu sivon me a f)IC!iminuy MrOroux,ioasutementat\er,said Brown, from the dlrtctor of the i11-
1<0,kl1t1 oe tbls Slory, Mr Toor Lac:llenl. aaocllet rc1)CXt OD investiptions which have the Govtmm<nt was 1hn,wing mud srute. 0. John ChdTtt1.I 
M11bff of Mr Bl#WD't .wl' "bo did JOme wort only rccmtly commenced. He has at him to take the prtS!ure off i1Self. Whal happened, Mr Donnelly S3id, 
• lb alfai,, tol4 - that Mr B ..... lu,d l>ffe told me th>t it is clear rrom "'°"' He had bttn l'<lnkNpt bctwe<:a was tut Mr Gn,u.x, io announcina 
,...,. o( LIit won rllclr !le ud Mr Croa lla4 investiptionJto this point that~ 1970 and 197$, •nd at the lime he Mt Donnelly'sappointment.had said 
~- is "° cvidcnee to sopport all<ptio11.1 S1u1al work fo, Mr Brown, had en• Mr Donnelly h>d been preferred to a 

, . Coottlnd OIi ...,. Jl. apiast a minister of Ille Cf'OMI." lettd into a deed of :unnsemcot. nominee or Mr Lionel Bowoo's. 

.: NSW judges attack .Wran's statement 
SYDNEY: The Cbic( lltSlicc ot NSW, 

ir Laurcace Siren; and scve11 other 
oclaes have wrlnen 10 lbc Premier, Mr 
t~n. protcstins apin~ his attacks on 
ISW C'llicf Ma,istntc Cl&rrie Briese. 

The ji,4es told Mr Wrat1 ahat oothins 
ne.,od io tlle, Murphy trials "hicb 
ould jwn(y any action :,plnst Mr 
nese, a®rdins to soums. 

Mr Wnn, ia bis initial rt2etioo 10 Ille 
m!id, said ii<, eould oot fo~"" the 
:ople rcspoasible for the Murphy 
mily'• «deal ~ . that his km&-tmn 

tacit o(oonfideocc in MrBri01e had btt1I 
rri n forced. 

Since 111e1, he Ills continued the at• 
txlt. say;ni would like to sack Mr Briese 
but that he lacks tile power. . 

Mr Briese ma.inu.iMd hiJ liftn« on 
Ille issue )estetd3y. 

Mr Wnn ...;«,ed ycsten!ay SUWJ­
tions lhat 1he Murphy defence had used 
diaries stolen from Mr Bricx to prepare 
their ase, say;n, the diarios had beca ••bpocnao:J ~usJ, the NSW Supreme 
COUl1. 

Mt J~ Mwplty'1 solidton, Frte-

hill Hollingd>Je and l'age, had advised 
Mr Wnn they h>d obtained the diaries 
quite loplly through tl,c NSW Supreme 
Court. 

"The reality is tJ,e idviee we have got 
showt the diuitt WC"te produced un.d~r 
subpoenas issued through the court in 
the Murphy trial. .. Mr WNn ~id. 

"Why 1ha1 should be made the subject 
of a my,tcl')' both here •nd io Canbcrn 
I don't know." 

He also said 11aa1 Mr Grou:rt was in 
necf of psychiatric tn:atmenL 

Anybody who relied up0n Mr Orou:rt 

"should Orsi of au subject him lo a 
psyc~ialric rcpon•. Mr Wran said. 

Mr Wr,an s.aid the Mmcan spirited" 
()pposi1ion could oot llettpl lhe resul1 o( 
tJ,e Murphy tri~ 

"'"The- libenls don't ucm to t.p­
preciate the fact llut Mr Justice Murphy 
was =cquittcd and that I.he law sll.ollld be 
allo\Otd to ute iu course,· he said.. 

He also denied I.hat he bJd h<lped so 
colic« evidence apinst Mr Briese and 
that any member of bis stalfh:td assisted 
in the prepmtion of Mr Jiu1ice 
Murphy's defence. 

I: 

•' 
" 



     
     

    
      

     

   
    

     
      

     
    

    
     

     
    

   
     
   

      
     

    
       

   

    
     
 

    
  

      
 

     
      

     
    

     
     
    
    

      
      

 

   
   

 

  
      

      
    

           

              
         

            

         
     

     
        
      

              
        

        
                        

        
       

              
           

            
       

          
            

             
                 

              
       

            
           

            
             
            
          

          
          

          
               

             
        

             
         
            

          
              



     
    

    
     

   
    

     
    

    
   

    
    

     
      

   
    

    
    

     
 
    

     
  

     
      

   
    

     
   

   
     
     

     

    
    

    
    

    
     

     
    

    
    

   
     
      
       

    
     

      
     

     
   

    
       

     
    

      
    

   
    

     
     

    

 

 

 

    
      
     

    
     

 
     

    
    

      
    

    
     
     

   
     

      
       

     
    

     
      
      

    
     

     
     

   
     

    
    

   
    
     

       
     

      
   

 
     

     
     

    
      

     
     

     
       

     
    

     
     

      
   

   
     

    
   

    
      
      

   
    

    
      

   
    

    
    

   
      

    
    

   
      
    

   
     

   
     

    
     

      
      

  
   

    
   

     
 

     
    

     
      

   

   

    
  

    
   

     
      
    

     
      

      
     

    
      
   

       
      

      
     

     

    
    

   
     

     
 



-::: . ·~\l t:, .;·:; - ;:·~;!·i\:1-; !:C~ -·-·­------
., .,.._ 

. ".:.1rt~i b.1., : ).i~ 

10111 row li 

~ '.PARLIAMENT ·.ROCKED BY ·jJi; 
SAVAGe··::PERS.bNAL ATTACKS·: 
• .\ ·- ... ;t1,,,~l$.,.>;~: .~~.~---A'Jl·. ~-:· ~·~~~~ .~'f-·. ::. ~ -..~~·:.::··~,#,.. ~ ... -:~i::~J-;~ :-.... 't?:#~~:;i~I~ · .. 

I ·The F~~~ opp;~{i'on's 'hit:maii· vowea"today to c~nthiµ~·' 
: to support the man the P.rtme. ~ter, Mr Ha,wke, h~s lab~µ~.·, 

a "con-man" and ·a "tborough ·crook". · ·.·. .. . · ·-':.· . . ·.-·~ 
i ·_: ·:: :::-~ ... ~~ ..... •, .... ;: ... ~,;~:::··:~~~·)•;:;:.;.~.#.. . ::: ..... ·# •• ;:; : . • • • ; • 

Mr WUSQn Tuckey 1s bacldlig efa.lms ma.4e by Mr Rodney Groux, a former ~ 
; consultant to the Mlnister for Sport, Recreation and Tourism, Mr Brown, that f 
; durtng wor~ hours he _helped In the de!ence case o! Mr Justice Murphy . . 

1 l · # • ~-:~t1: ~ ·. · -!. .~ ... ~;:!!' . · • . . ... : · J ... - . ,• 

i Parliament has be'en . rocked by the savagery of I 
,' attacks on people during recent days. · 
: But while the unprecedented character.assasslna· 
I tlon o!:?4r 01'.()tµ ·styiajed the OpPQSltion, it did not 
I answer all the questions: . · · · · .. 
I • Did -Mr Orou.x work. for Mr Justice Murphy 
! . • .. · .. ~ ...... ~-.. . . <# \ ' ·. - • 

! au.ring ordinary !)ours In ,, From John Art. hur I 
August and September 
o! last year ·at a ·Ume in Canberra . · , 
when he was supposed . . ~. ·. ; 
to be a full-time m.iniste- on~e admired·. !or his i 
rial adviser to Mr honesty, courage and 

. Brown? · credentials? ·. ~ .. . ; 
I • Did he use Common- Mr-Tuckey vowed to- ' 

\
' wealth cars and-paid air day that he would con: j' 

fares? ": : : :: • · . · .·· tinue ta probe the Gov-
: · , _.·: . Vetting . . . .· . ~=ent 1n quest~?n· 

:. • I( lV..r Croux . was so Pursue 
bad, why was he em-
ployed as a $30,000-a- Mr Tuckey said: "We 

. year ministerial adviser will th G 
:. to Mr Brown? How did · pursue e overn-. ment on the grow;ids 

he get through vetting that they haven't 
procedures? · answered any of the run-

• Why did Mr Growc damental questions. 
announce to a public "It seems to be becom~ 
meeting last year that ing . clearer , by : the 
Mr Lee .Donnelly had moment that the fun. 

· been appointed to the damentals ·or Mr 
, board of the Institute of 1 
, Sport? ·Mr Brown used, Oroux's a legations, 
1 namely that he acted to 

as a centrepiece or h1s assist Justice Murphy in 
attack on Mr Groux, the de!endlng a crown ae­
alleged totally-unfound- tion, are true or at least 
ed public announce- certainly haven't. been 
ment by Mr Growc. den.led. . _ ,.. . 
Mr Grou,c steadfastly · "Mr Brown ha's also 

maintained today he d.ld . Called. or refused, in !act, 
this because he had . to lodge docurn.ents re­
been told Mr Donnelly quested by the Opposl­
was to be appointed and t1on which would prove 
said he was "bloody stu- the activities and move­
pld" to have gone publlc: · . . ments o! Mr Orotix dur-
• What 1s the credibillty . Ing the pertod which he 

of~Orowc{38),whoMr claims to. ·have been 
, · J3rctwn said yesterday he w<>rking for Mr Murphy.",: 
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··= · ·.: :PERSONAL . 
·._-.- -.~--~·~-ATTACKS 

THE P~IM~ Minister. ~r Hawke'. took run advantage 
,: : • of parliamcnt:uy privilege this week in his efforts to destroy 
. , .. , ·the reputation of Mr Rodney Groux, the fonner ministerial 
·(·~ : ~stafTer who says he has done work for Mr Justice Murphy 
••. ,. ~hilc on the Government payroll. Some mi&hl say Mr 
:, · ;~awke abused parliamentary privilege by the ferocity ofhis 

attack, giving the impression that his tactic-.s were to 
·:., . .. eliminate the charge by destroying the witncs, .. · 
··,· 1 • -~ Neither Mr Hawke -nor Mr Groux's fonncr employer, 
+ :' . ' the Minister for Sport, Recreation and Tourism, Mr Brown. 
.. ~; , .~as responded adequately ·10 the questions first raised in 
.. Thi' Canberra Times. about how MrGroux received copies 

:· .. t · '.of the diari~ of the NSW Chief Magistrate, Mr Clarric 
•H Brie~c. the main Crown witness in the Murphy trial, and 
:, ~ ·whether Mr Groux worked on Mr Justice Murphy'J case 
. · ;-- 'in Government time. They have preferred to attack Mr 
·:·: '. '.,Groux, Mr Hawke ~lling him a "thorough crook .. and a 
•.. , 1 • • ·:a con man" who "lived mainly by infonning and would 

·1~ 1-sell anything for money ... Mr Groux has not asked this 
.,, •newspaper for payment for information or material, and no 
, ,payment has been made. 
,~ .• · According to Mr Brown, Mr Grou1t "lived in I fant..1sy 
.. • ,world" and was a "doubtful witness", but he admits that 
... ,. Mr Groux p'3ycd an admirable role for the Crown in the 

. ,•; 1mcat-subs titution inqu iry. Mr Brown had found 
-employment for Mr Groux with the Commonwealth 

, ~· Accommodation and Catering Service before employing 
· • • :him in his own office as a consultant. The NSW Premier, 
.,.,., "Mr Wran, who has been criticised for his comments on t.hc 
~· · 'Murphy trial, used the privilege of State Parliament to 
, . . suggest that Mr Groux needed psychiatric treatment. 

, . rt is strange that a man so abused should find 
employment with the Labor Ministry. The Hawke 
Govemmcnt has patted itself on the back for taking grc..iter 
care in staff selection than the Whitlam Labor Government 

~~ ·did and so having avoided some of the embarrns~mcnts 
~. ouscd by some or the Whitlam staffers. It should now 

explain how Mr Groux slipped through the net. especially 
as his suitability for a three-year consultancy was examined 
by the Public Service Board. Mr Brown explained to 
Parliament yesterday that he had given a glowing reference 

, •· . . to Mr GrouJt based on Lhe work he had done. After Mr 
r,:, Groux's resignation he had discovered that Mr GrotU was 
.. ; · -living in "a fantasy world". 

·~- ··The Briese diaries 
, •• , • l 

•:·' · Whether Mr Groux lives in "a fantasy world"' or not. 
'. ·ti·~ his acquisition of cnpi~ of Mr Briesc's diary is rc:tl enough. 
·:.;., . The authenticity of the copies has been confirmed and he 
.. :,·. h:u provided copie! to ThtCanbma Timn. Mr Brown and 

tlae Cr:,.,., ... ••• eheoe!d • · de tt«het ;..£.,.,.._,..h.,.~~b ... _____ .r 
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The lion Mr N K Bran r;,::. 
Level 20 
oot:na Life 'l'c1\>,er 
Olr Eli1..abeth and Bathurst su-eets 
Sw-t~ h$W 2000 

r:.ea.t Mr ltran, 

J1s you zr.ay t.e aware tLC:..: F'41."l.l.:.i .. \.:J: ·uiry Ccr.:,;j_:::;.:c.i.cn c,f Inquiry 
~i">t.a.lll.i.sha. f,W:tiu.ant tu .: .. 2 Parh.:.u:11.:..ilw..t} Ca..'i1..i~:;s.i.o~l of Inquiry 
Act 1986 l1as c:amienced it.s task of in<:-1Ui ring ir.to i..ind advi.sing 
t.he Parli~~t whetfa,r ,.my conduct cf th:: Lc,noureble Lione l 
.Kru.tl l l·iUi.-phy has ~n ~u....11 c.1;.; to ~ .,cunt. , in its <:pinion , to 
proved mici.Je.tiav.iour withLn tht! 1r,2,1ni.ng uf st:.:ct.ion 72 of t he 
Constitution. 

li-1r s Charles (.,C, Si:!ni<.n: Counse:1 assisting the Ccnrnis!.don, has 
i.:11fon111:i<l 1r~ tl.at. ht:: v..oulu Le assi&t:oo b:y having a d .iscu£,ai on 
with you in r elation to sa,~ a :-:.;pt .. <.:t.J:.; of Lhe cc.r.rni m,ion' s 
Inquiry. k.:o:m.lin<;sl}·, 1 Bhoul.d l'k glL,(1 if -you w'Oulc• <. -Gntact 
£,ir Q.iarlcf.i on t~lE:pbone nunbe.r ( 02) 232 4922 to ar:ranqe a 
suitable ti.ma for an d{)PC)int:.ient' tc, l::.e made . · 

Yours faithfully 

Sir George lilSh 
Preaiding ~ 

21 July 1906 
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Memo to: Mr.Charles 
Mr.Weinberg 

Mr.Robertson 

Mr.Durack 

Ms . Sharp 
Mr.Thomson 

from: Mr.Phelan 

BRIEF ANALYSIS Of CERTAIN DOCUMENTS RECEIVED FROM THE OFFICE OF 

DIRECTOR OF PUBLIC PROSECUTIONS ON 19 JUNE 1986 

1. The documents received are briefly described in the 
receipt given by David Durack on 19 June 1986 (copy attached). 

The followi ng is a more detailed description of certain c,f 
those documents together with a brief analysis of what the!y 

contain in terms of the allegations so far identified . 

The Morosi break-in allegation 

2. Relevant to this allegation are two manilla folders. 
The first is marked 

documents :-· 
and contains the following 

(a) A statement given by 111111111 on 4 April 1986. 
(b) A report to the Attorney-General from the the·n 

Assistant Commissioner (Crime) J . D. Davies dated 
17 January 1975. 

( c) A supplementary modus operandi report from 

Detective Inspector Tolmie then of the 

Commonwealth Police. 

( d) A note to the Officer in Charge of the 

Commonwealth Police Force dated 30 January 1975 

from an officer within the Office of the Deputy 

Crown Solicitor, Sydney. 
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(e) A note dated 4 March 1975 from Sergeant Lamb to 
the Officer in Charge New South Wales District 

(f) 

of the Commonwealth Police con cerning an 

approach to him from Mr David Ditchburn . 

A note dated 7 Mar ch 1975 from 

Inspector Tolmie to the Officer in 

South Wales District, concerning 

Detective 

Charge Neiw 

certai.n 

enquiries of neighbours of the Morosi's . 

(g) A note dated 28 February 1975 to the Officer i .n 

Charge New South Wales District, from Constable 

First Class Jacobsen, concerning allegations re 

antecedents of Juni Morosi . 

(h) A statement by William Alexander Tolmie undateid 

and unsigned concerning the arrest of Felton and 

Wigglesworth at the Morosi premi ses, and 

(i) A statement signed th is t i me but undated by 

Sergeant Lamb in the same matter. 

The second manil l a folder is headed simply Felton/Wigglesworth 

and contains the following documents : -

(a) A note of a interview by A.C. Wells, dated ;~2 

April 1986 with Richard Wigglesworth. 

(b) A file note in relation to contact of 

Wigglesworth. 

(c) File note dated 13 April 1986 by A.C. Wells 

concerning the interview of Alan Felton. 

3 . The most interesting document is undoubtedly the 

statement by He said that in the early 

70' s he was hired by Alan Felton to break in to a townhouse 

occupied by Juni Morosi at Gladesville. He described Felton cis 

a member of a committee of persons includ i ng W.C. Wentworth and 

Ivor Greenwood , a group which he later described as being 

anxious to get informatiion on Lionel Murphy. The purpose of 

the break-in was to obtain documents providing details of 

Lionel Murphy's activities overseas and his relationship and 
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business dealings with Juni Morosi. Such documents were 
supposed to be located in the garage in a room used as an 
office. On his instructions, an unnamed ag e nt and a locksmith 
called Richard Wigglesworth broke into the property but came 
ba ck empty- handed . He reported this to Alan Felton but he did 
not believe and insisted that ~igglesworth and 
he personally break back into the property . There was a period 
of approximately 2 weeks betwe en the first attempt and the 
second break-in. During this period had a conversation 
with Bill Waterhouse . During that conversation (which -· 
recalls with some clarity), -disclos e d the nature of his 
enterprise and the time and date upon which the second "raid" 
would take place . 

4. described the second break-in attempt ats 
follows. He accompani e d Alan Felton and Richard Wiggle sworth 
to the property in Batemans Road, Gladesville. He parked his 
car away from the property and drove the remaining distan ce in 
a van with the other two people . When he got to the property 
he d~d not go in but remained in the van. Wigglesworth anrd 
Felton entered the property, Wiggle sworth using a key he ha.d 
made up from the previous break-in . The d oo r was left o pe ni. 
They emerged after a few minutes and came towards the van. 

got out to move a bicycle that was on the ground when 
suddenly a number of police and pol1.ce cars came up Batemans 
Road . - started running and j umped over a few fences, 
got back into his car and apparently escaped. 

S. said he was furious and drove his car straight 
to Bill Waterhouse's office on the Pacific Highway at North 
Sydney. -had told Waterhouse that he had just come from 
Batemans Road and that there were police everywhere. He said, 
"What have you 

Wigglesworth." 
look after it" 

done , I think they have arrested my man 
Waterhouse laughed and said "I'm sorr ~ I' 11 
and thereupon telephoned Morgan Ryan's office . 

claims he knew he had telephoned Morgan Ryan's office 
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because he watched him dial the number - a numbe r with which 
he was familiar because of prior dealings with Morgan Ryan. 

Waterhouse said to the person on the other end of the phone (he 

presumed it was Morgan Ryan) "The big fellow is upset, • 

here . Hi s man ' s been arr e s t e d , I ' 11 put him on 11 
• He then 

handed the phone to then spoke to a person 

whose voice he recognised as Ryan's and told him what had 

happened. Ryan laughed and the conversation continued in the 

following terms. Ryan said, "Don't worry, we'll have it 

fixed. My mate's here and I 1 11 put him on". - said, 

"This fellow Wigglesworth is a good friend of mine and a go,od 

fellow. It's an embarrassment to me and I believe he's now 

been taken into custody. 11 -then spoke to a person whose 

voice he recognised as Lionel Murphy's (he recognised Murphy I s 

voice because he had heard hj.m speak on a number of 

occasions). Murphy said, "Thank s very much - I'm sorry 

about this but it will be attended to. 11 said, "You've 

put me into a lot of hot water here because you've made a mess 

of the thing and I don't think you'v e gained anything from it . 

I want it attended to otherwise I will go to Press. How did 

this come about. ? 11 Murphy said, "Bill told me". - then 

handed the phone back to Waterhouse who said to the person on 

the other end of the phone assumed at that stage that 

it was still Lionel Murphy), "You'll definitely look after 

-man. 11 Waterhouse then hung up the phone and said to 
11 ! will ring Bob Askin . " Waterhouse then telephoned 

another number and a conversation took place between Waterhouse 

and the person on the other end of the phone assumed 

it was Askin) . Waterhouse hung up and said to - "He'll 

look after it. He'll contact Murray Farquhar." 

6 . then left Waterhouse's office and went to 

Wynyard Hou se in the city and spoke to Warwick Colbron of the 

firm Colbron Hutchinson and Dwyer, solicitors. (Note: Colbron 

is a player in the Central Railway development story) 111111111 
wanted to speak to Colbron because he had been Morgan Ryan's 



articled clerk and knew him well . - told Colbron wh;at 

had happened and Colbron said . "It's just like Morgan." 

said, 11 I hope they stand up . If they don I t then I' 11 

drop the bucket on the lot of them", and then left the office. 

7 . The next day rang Morgan Ryan at his office a nd 

told hi m of his annoyance at what had occurred . said, 

"Thank's for your a ssistance . I hope there won't be a ny 

repercussions to me as a result of this", and Ryan said, "There 

won't be. It's sweet . " 

8 . I observe at this juncture that recollecti ion 

of events seems remarkably clear, notwithstanding that tho·se 

events occurred more than 11 years prior to the da te of h:is 

statement . Did he refresh his memo r y from some contemporary 

note? If not , he might well be asked how his recollection :is 
so clear. 

9. The Report dated 17 January 1975 from Davie s to the 

Attorney- General purports to contain a detailed description 1of 

the action taken by Commonwealth Police following the receiiot 

by Davies from Murphy of information relating to the propos ied 

break -·in at the Morosi residence. The most remarkable featu1re 

of the report is that it contains no reference whatsoever to 

the role of and no referen ce to hi s being sighted at 

the scene of the crime. It is possible that Waterhouse did not 

tell Murphy about or that if he did that Murphy did not 

pass on the names of the star players to Davies . However, I 

find it unusual that police who had presumably staked out the 

scene of the potential crime did not notice rap:id 

departure from the scene, or observe him at the t i me of h:is 

arrival at the townhouse in the van . The theory that -II 
name has somehow been suppressed in official reports may be 

reinforced by the subsequent memoranda appearing in this fil•e. 

It would appear that Ditchburn received information from 

neighbours that ~as sighted at the scene of the crime 
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at about the time of the break-in. Police later confirmed this 

by speaking with the neighbour s concerned. Yet it would appear 

police took no action to follow the matter up with 

10. The report to Murphy from Davies also contains the 

interesting observation: "The charges were signed by Sergeant 

Lamb, and as they were laid under State laws they would 

normally be presented to the court by New South Wale! S 

prosecutors . You might care to consider whether this course 

would be satisfactory in the present circumstances. 11 What this 

last sente n ce means is anyone's guess. Other documents on the 

file reveal that Felton (the only one charged, as Wiggle sworth 

was allowed to leave police custody shortly after his arres;t 

following the intervention of Bruce Miles) was charged wi i:h 

offences under the New South Wales Crimes Act and the New South 

Wales Motor Traffic Act . Notwithstanding the fact that no 

Federal offence ever seems to have been contemplated in 

relation to the break-in, the prosecution of Felton was handlE?d 

by the Commonwealth Deputy Crown Solicitor in Sydney, who 

briefed Mr Foard of counsel in the matter. According to the 

supplementary modus operandi report prepared by Detective 

Inspector Tolmie, the matter was heard before Mr Farquhar who 

after hearing the facts of the matter from Mr Foord found the 

charges proved but without proceeding to conviction bound 

Felton over in his own recognisance in the sum of two hundrHd 

dollars to be of good behaviour for two years. 

11 . Should the Commission decide to pursue this allegation, 

the question will need to be asked why the New South Wales 

Police were not informed of the break-in either prior to, or 

after, its occurrence. Why were the Commonwealth Police there 

at all? And why did the Commonwealth Crown Law authori tiE~s 

bring the prosecution? Why were inquiries not made of -· 

by the Commonwealth Police? It may be useful to speak to 

Waterhouse, 

was then 

and Deputy Commissioner Farmer (as he now is) who 

the link between investigating police and Davies. 

Davies, Tolmie and Lamb should also be interviewed .. 
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12. Turning now to the contents of the other manilla folder 
relevant to this allegation, of some interest is the note by 
A .C . Wells of his interview of Richard Wigglesworth . 
Wiggle s worth apparently gave Wells his version of what happened 
at the break-in, whi ch differs in some r espects from the 
version offered by Importan tly, Wiggleswort h stated 
that he stayed in the van and not he alleges that 

entered the premises with Felton. Wiggl esworth wa s 
unable to say how Bruce Mile s came to represent him at the 
police station on the night of the break - in . Of some further 
interest (I put it no stronger than that) is the fact that 
after the break - in Wigglesworth's premises were apparently 
raided by State police who had a warrant to search for 
material s suspected of having been used in l etter bombs. 
Nothing was found and Wigglesworth was sure it was simply a put 
up job. Wigglesworth said that he shortly afterwards spo ke t ,o 

abou t the matter and was told by the latter that h,e 
believed Morgan Ryan was the source of the information relating 
to the State Police search warrants and that it was an act of 
malice to get back at Wigglesworth for having the temerity b:> 
interfere with the Morosi/Cairns business. 

13 The final document is the note of a conversation between 
A.C. Wells and Alan Fe lton . It would appear that this was a 
fairly brief conversation which occurred whilst Felton was 
being driven from the airport to Railway Square. Felton denied 
any knowledge of there being two raids as alleged by -I 
Of more interest is his ver sion of what subsequently happe ne d . 
He recounted how he was arrested and charged with break and 
enter. He first appeared before Mr Lewer S. M. who he felt was 
likely t o send him to jail. He wa s represented by David Mark s 
and later Reynolds, now on the Ben ch . . He recollected that he 
appeared before Lewer a second time. However, on a third 
occasion by some arrangement, the mechanics of which he cannot 
recollect or may not even have known, the matter was finally 
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heard by Mr Farquhar S . M. and he receiued a bond. He claims hie 

knows the name Morgan Ryan but not in connection with his case 

and does not know Bruce Miles . Mr Lewer may haue a 1n 

interesting story to tell. 

The Sankey Prosecution Allegation 

14 . Inside a manilla folder marked 'Sankey ' is a two pag,e 

document described as "minutes of a meeting 3 March 1986" those 

present being listed as "B. Rowe, S. Rushton and D. Sankey." 

Minute describes two matters releuant to the Sankey 

prosecution, the approach to settle proceedings and secondly 

the disqualificatiion of Mr Leo S.M. In relation to the 

former, Mr Sankey apparently told those at the meeting that 

just after the first appeal hearing, ( that is 'June and October 

1976'), Sankey received a telephone call from Mr Anderson at 

the Capri Restaurant at Rose Bay. Sankey was a part owner of 

the restaurant. Anderson informed Sankey that he had something 

to discuss and made an appointment. Apparently Sankey had 

known Anderson for quite some time, but · had had very little 

contact with him recently. However, Anderson approached Sankey 

as an I old mate' . At the meeting between Sankey and Anderson, 

Anderson said there had been a meeting at which the case had 

been discussed; Ander son apparently did not identify those 

present at the previous meeting but Sankey recollects that 

Morgan Ryan might haue been mentioned. Anderson asked Sankey 

what he was after, that is what did he want and Sankey informed 

him that all he wanted was an admission of wrong doing but not 

necessarily an admission of guilt . Subsequently, Anderson 

telephoned on another two occasions and the same matter was 

discussed .(the contents of those discussions are not mentioned). 

15. Shortly thereafter. person whom Sankey recognised a,s 

being Saffron telephoned and asked what it would take to settle 

the matter . Sankey repeated was that all he wanted was a1n 

admission of wrong doing. Saffron said that if that was a11 

then there would be no problem. Sankey believed that the legal 
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representatives, particularly Rofe and Christie had 

subsequently got together and drafted heads of agreement based 

upon the terms of settlement discussed and mutual release for 

all parties. Sankey recalls that he and Saffron spoke about 

the matter on a couple of occasions (no details of these 

discussions provided either) . 

16. Sankey advised that the disqualification of Leo took him 

by surprise. He thought that Rof e had spoken to Farquhar :in 

Farquhar's chambers and Farquhar said that he was very much in 

favour of Sankey' s case . Sankey suggested that this was one 

reason why he did not want Farquhar sitting on the matter. 

Sankey mentioned other matters which apparently were not borne 
out upon inquiry . 

17 . Sankey's reported comments are very vague, but 

tantalising. His story so far tends to support the story that 

Anderson is alleged to be able to give. Clearly Sankey should 

be interviewed and his version of events explored in some 

detail. 

Perjury Allegation 

18 . The DPP have provided a number of folders containing 

various pieces of information about the association between the 

Judge and Morgan Ryan . The file marked, ' Francisco I consists of 

a photocopy of a page of a transcript of the Tapes Commission 

where Mr Francisco made passing reference to having sighted Mr 

Justice Murphy in the presence of Ryan on one or two 

occasions. Another folder described as Bird/McMahon contains 

an unusual letter from one David Fletcher together with a quite 

bizarre treatise apparently written by one Anna McMahon 

(described by Mr Fletcher as the 'very beautiful and talentE~d 

socialite'). I could not begin to summarise either of thos:e 

documents. Another folder styled Minter contains a proforrn1a 

questionaire together with certain handwritten notes apparently 



10 

notes of interview between some unidentified investigator and a 
former assistant private secretary of Murphy ' s between the 

period 1972 and 1975. The information contained in it is very 

general and in my view quite useless. A further folder markE!d 

Halpin contains an article by David Halpin on 'Life with 
Lionel' in Matilda together with a five page uns igneid 

some very general observations 
by Morgan Ryan to the then 

statement. Whilst containing 
about the frequency of visits 

Senator Murphy's Office during 
s t atement is otherwise useless. 

the period up to 1975 the 
The final folder contains a 

s t atement by Francis Leslie William Gannell who was on various 

occasions a bodyguard for the then Senator Lionel Murphy. Thie 

statement contaims some general comments relating to the 

frequency of mai 1 from Morgan Ryan and Broe k to Senator Murphy 

and also provides interesting insight into the events leading 
to deportation of Sala (discussed later). A final file 

contai ns evide nce of Ryan and the Judge given during the first 
trial . 

The Story of Rodney Groux 

19. The DPP material included a somewhat butchered pho t ocopy 

signed statement by Rodney Gordon Groux. Most names in the 
--, 

statement hav e bee n whi ted out and replaced with some form o,f 

numbered code. The names c~ s tr:-i ll be read however. Groux 

says that he was employed in [ bou~ May 1985 by the Minister of 

Sport Recreation and Tourism for a period of 4 years . His 

duties as ministerial advisor wFre to include assisting and 
advising on various matters~ in relation to the Minister's 

Portfolio. 1 

20. Groux says that whilst employed by Brown he met Lionel 

Keith Murphy at Woden Shopping Plaza outside premises known as 

'Meat City' . Murphy asked him whether he would visit him at 

his house to discuss a document (unidentified in anyway) Groux 

said he prepared for Senator Bolkus. Groux says he obtained 
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The Sala Allegations 

33. The OPP provided a number of folders of information 

relevant to this allegation. The file marked 'Sala Ramorn' 

contains a useful chronology of the events leading to Mr Sala' s 

departure. It would appear to have been taken from various 

Immigration, Attorney- General's and Police files. Extracts 

from those fil es appear in another fol der marked 'Sala 

Analysis 1 • Included in that folder is the report dated 18 June 

197 4 from Inspector Dixon to the Commissioner of Commonweal t.h 

Police in relation to the matter . In that report Inspec tor 

Dixon outlined his suspicions. Possible Saffron/Ryan 

connection to the matter is outlined in paragraphs 11 and 12 in 

the report. Sala was accompanied into Australia by his 

girlfr iend Mi c helle Senannes . During the period of Sala's 

incarceratio n Senannes stayed at Lodge 44. She was guardHd 

throughou t her stay in Sydney a nd was seen onto the plane by 

Mrs Ryan, wife of Morgan. Senannes was not permitted to s peak 

to anybody . 

34. Also provided was a copy of the Menz i es Re port which 

should be read in its entirety . 

35 . As previously mentioned there wa s a statement from a 

police offi cer name d Gannell in which inter alia he outl i ned a 

conversation he had with the Attorney -General in relation t .o 

the Sala matter . He said he attended a meeting in the Members' 

Lounge in Senator Murphy I s Parliament House office. Presen t 
were Senator Murphy , Assistant Commi ss ioner Davies of t he 

Commonwealth Pol ice and Alan Carmody from Customs. Gannell 

cannot re call whethe r other people we re present but he had some 

recollection that Clarrie Harders may have bee n present. The 

people mentioned came out of Senator Murphy's private office 

and sat around in the lounge area discussing the Sala matter . 

They appeared to be deba ting whether Sala ought to be deported 

or charged . During the course of the meeting Gannell was asked 
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for his view by Senator Murphy . Gannell said he wa s unaware of 
the matter and was then given a brief outline of the facts by 

Senator Murphy. Ganne l l' s recollection is that Customs wanted 
Sala deported because of the cost of keeping him in jail . His 

re coll ection was that the Commonwealth Police wanted Sala 
detained in Austral i a because he wa s a suspected drug 

trafficker and the pol ice had been unable to prov e his correct 
identi t y because the passport on which he was travelling was 

false . He re ca lled that he thought that Carmody put forward 
additional reas ons for having Sala deported but he could not 

recall them . Gannell had some recol l ection that the 

Attorney - General's Department had put forward the view that the 

cha rge s we re of a minor nature or that they could not be 
substantiated. He did not know whether that re col lection was 

ba sed on events at the meeting or othe rwise. Cannell said that 
he told Murphy that he agreed with the Commonwealth Poli ce view 

expressed by Davies that Sala should be kept in Au s tral ia. He 
recalled that the matter was resolved by Senator Murphy 

agreeing to give the Commonwealth Police a s pee i fied period, 

perhaps about a week to pursue their inquiries in relation to 

Sala's true identity and any evidence of him being involved in 

drug trafficking . 

36. I must say that at this stage evidence of impropriety by 

the then Attorney-General in the Sala matter is somewhat 

lacking . At this stage, I ·consider its relevance to thi s 
enquiry to be questionable . 

Property Transac tions 

37. The DPP have also provided some analysis of various 

property transac tions by the Judge, Morgan Ryan and Bru ce 

Mi les. From an admittedly brief analysis of this information I 
can see nothing of significance for this Commission in the 

various transa ctions entered into by the Judge . 
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The Don Thomas Allegation 

38 . The DPP have provided three manilla folders relevant to 

this allegation: files marked II Thomas File A II and "Thomas B" 

and files marked simply "Davies 11
• Thomas File A concerns a 

statement by Thomas given on 24 March 1986, apparently for the 

purposes of the s e cond Murphy trial . That stateme nt does not 

deal with the conversation which Thomas has elsewhere alleged 

occurred at the Korean Restaurant in late 1979 . Also in that 

file are various documents relevant to Thomas•s actions in the 

Gre e k Conspiracy Case. These include the comments by Brown 

S. M. and later opinions and i nterna 1 memoranda relevant to the 

subsequent decision by the Attorney- General not to prosecute 

Thomas for various matters which arose during the course of the 

Conspiracy Case . The file styled 'Thomas B' contains the 

additional evidence relevant to the luncheon at the Korean 

Restaurant in late 1979, including some 11 ! said, he said" 

recounting 

the lunch . 

file are 

of the conversations which allegedly took place at 

This additional evidence is unsigned . Also in the 

notes of a conference between Thomas , the DPP and 

counsel wherein the Murphy/Ryan/Thomas/Davies lunch , later 

Ryan/Thomas lunch and various aspects of Thomas' s involvement 

in the Greek Conspiracy matte·r were discussed. Finally, the 

file contains a transcript of the detailed examination of 

Thomas before the Stewart Tapes Commission. The final manilla 

folder, the one styled 'Davies', contains a seven page signed 

statement by John Donnelly Davies. 

39 . Thomas I s evidence of the lunch wi th Davies, Murphy and 

Ryan is this . Sometime prior to October 1979 he received a 

telephone call from a woman who identified herself as the 

Associate to Murphy. Thomas had never met Murphy. The 

Associate told Thomas that Murphy would like to have lunch wi th 

him when he was next sitting in Sydney and said she would call 

again when a date could be arranged. About a month or so la t:er 

Thomas received another call from the Associate who advised him 
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55 . In the end, the strength of Thomas I al leg a tian depends 

very much on how he 'brushes up' as a witness . 

Association with Saffron 

56. The OPP files contain very little information Oh this. 

There is a manilla folder entitled 'James West' which : contains 

a one page unsigned statement by that gentleman. He said that 

between 19 58 and 1978 he was a partner in a hote 1 in.;c·We s te1rn 

Australia with Abe Saffron . He said that about foun _or fi1(.le 

times during that partnership he visited Saffron at h~s motel, 

Lodge 44. at Edgcliffe. On one of those visits during ,,which he 

was accompanied by his wife (a visi t which he dates very 

approximately II in the early 70 1 s 11
) he was sitting havirrg a meal 

in the dining room on the first floor of Lodge 44 wh.~tl about 

two or three tables away he recognised a person also·1~fl~ving a 

meal as being Lionel Keith Murphy. He was alone. Heo-.r:ctid not 

speak to him and he could not recall mentioning to Saffron that 

he had seen him. As far as he was able to say Saffron did not 

mention to him that Lionel Murphy had stayed at his hotel~ 

57 . I have not as yet seen the material on James JMtiCartnE~Y 

Anderson. 

A. Phelan s ' 
24 June 1986 .. ,._ . ,. , 

2691A 

• '_: ,:> 

l • • 



   

        



AL LEGATION 15 - THE DIARY INCIDENT 

Statement of Offence 

Contempt of Court 

Particulars of Offenc~ 

During the course of the commi.ttal hearing, certain diaries 
belonging to Mr Briese SM which had been supoenaed for 

production were released into the custody of the firm of 
Freehill, Hollingdale and Page (Solicitors) who were acting for 

the Judg e at his commit ta 1. The diaries were released to the 
Judge's 

perused. 

of any 

legal advisers for the purpose of enabling them to be 

We are not at this stage aware of the precise terms 

order that might have accompanied the release of the 

diaries. It seems to be an implied term of the release of any 

documents obtained pursuant to any form of court discovery that 

the documents will not be used for any purposes other than the 
specific purpose of the conduct of the proceedings then before 

the court. It would be implicit in any such release of 
documents that they were not to be photocopied, bearing in mind 

that they were released for a specific period of time only. 
Somehow, copies of relevant diary extracts came into existence, 

and found their way into the possession of Mr Rodney Groux. Mr 

Groux says that he was provided with these copies by the 

Judg e. The firm of Freehill, Hollingdale and Page asserts that 

it was not responsible for any copies being produc ed of the 

diaries, through Clarrie Harders may concede that he caused 
this to be done . 

Witnesses to be interviewed 

1. Relevant persons at Freehill Holingdale and Page 

2. The Judge's Counsel at his Committal 

3. Rodney Groux 



           

  

          

    

   

    

 

 

           

        

        

         

         

        

         

         

          

           

           

       

        

         

         

         

         

   

          

         

          

           

            

         

            

           

   




